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PROTOKÓŁ Nr XXXVI 

z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu 

25 luty 2014 roku  
o godz. 16.00  w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie 

================================================================= 

W sesji uczestniczyli: 

 radni Rady Miejskiej w Bojanowie. 

 burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny. 

 radny powiatowy:   Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek, Maciej Dubiel. 

 sołtysi wsi. 

 przedstawiciel Zarządu Osiedla Bojanowo. 

 pracownicy Urzędu Miejskiego. 

 kierownicy jednostek organizacyjnych gminy. 

 zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy. 

 przedstawiciele lokalnej prasy. 

 pan Kazimierz Maciaszek dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Rawiczu. 

 mieszkańcy Bojanowa. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Otwarcia sesji dokonał  przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Maciej 

Jagodziński, po czym  stwierdził, iż na ustawowy 15 – osobowy skład Rady w sesji 

uczestniczy 13   radnych (nieobecni radni: Zygmunt Maćkowiak oraz Jarosław Bartkowiak 

spóźniony) co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  

Przewodniczący obrad zapytał czy do przedstawionego przy zawiadomieniach porządku 

obrad są wnioski.  

Wniosków nie było, w związku z powyższym porządek XXXVI sesji Rady Miejskiej w 

Bojanowie przedstawia się następująco: 

 

1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przedstawienie porządku obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej. 

3.Przyjęcie protokółu Nr XXXV/14 z sesji z dnia 29 stycznia 2014 roku. 

4.Zapytania radnych. 

5.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6.Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach. 

7.Przyjęcie informacji o stanie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Bojanowo. 

8.Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo. 

9.Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia planów pracy Komisji Stałych Rady na 2014 rok, 

2) planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok, 

3) nadania imienia „Brunona Wawrzyniaka „ obiektowi Stadionu przy ulicy 

Sportowej w Bojanowie, 

4) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej lokalu nr 7 położonego w 

Bojanowie przy ulicy Bojanowskiego 8, 

5) przyjęcia zmian statutu związku międzygminnego pod nazwą „Komunalny 

Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego „ , 

6) zmian uchwały budżetowej na  2014 rok.. 
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10.Odpowiedzi na zapytania radnych. 

11.Wolne głosy i wnioski. 

12.Zakończenie. 

 

Do pkt. 3 Przyjęcie protokółu Nr XXXV/14 z sesji z dnia 29 stycznia 2014 roku. 

 

 W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 29 stycznia  2014 

roku nie wpłynęły  uwagi pisemne i ustne przewodniczący Rady Maciej Jagodziński 

zaproponował, aby powyższego protokołu nie odczytywać. Za propozycją przewodniczącego 

Jagodzińskiego opowiedzieli się wszyscy obecni na sesji radni – 14 „za” (nieobecny radny: 

Zygmunt Maćkowiak). 

Protokół nr XXXV/14 z sesji, która odbyła się  w dniu 29 stycznia 2014 roku przyjęto bez 

odczytywania. 

 

Do pkt. 4.Zapytania radnych. 

 

- Radny Władysław Szalkowski poruszył problem śmieci w Gościejewicach; prosi o 

interwencję; sprawą zainteresowały się media – był artykuł w ABC (rawickim). 

Radny prosi o wyjaśnienia w tej kwestii – zarówno przez kierownika pana 

Tadeusza Polca jak i przedstawicieli Gminy. 

- Radny Jarosław Bartkowiak zapytał czy będą odkrzaczane rowy, 

- Radny Marcin Mróz zapytał o nowe tabliczki z nazwą  miejscowości, ponieważ 

były zapewnienia „z Gminy” , że sprawy oznakowania miejscowości i budynków 

będą prowadzone na wiosnę, 

- Radny Jan Kubis zapytał cyt. „kiedy zostanie postawiona tablica informacyjna 

przy DINO w Gołaszynie (Kościół w Gołaszynie) – sprawa była wielokrotnie 

poruszana na komisjach Stałych Rady i sesjach Rady, 

- Pani Wieńczysława Barteczka sołtys wsi Wydartowo I zapytała o dofinansowanie 

przez Gminę do pracy równiarki i czy istnieje możliwość poszerzenia niektórych 

dróg gminnych. 

 

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Maciej Jagodziński zapoznał uczestników obrad z reprezentacją 

Rady w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja pisemna stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 6.Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o 

wydanych zarządzeniach. 

 

 Burmistrz Bojanowa zapoznał uczestników sesji z zarządzeniami jakie zostały wydane 

od dnia 29 stycznia 2014 roku: 

 

1) Zarządzenie Nr 275/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 stycznia 2014 roku w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, 

2) Zarządzenie Nr 275/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 stycznia 2014 roku w sprawie 

zmiany planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych gminie ustawami na 2014 rok, 
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3) Zarządzenie Nr 277/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 4 lutego 2014 roku w sprawie 

powołania Komisji Konkursowej do spraw opiniowania ofert na realizacje zadania 

publicznego w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej w roku 2014 

zgłoszonych przez organizacje pozarządowe oraz inne podmioty działające w sferze 

pożytku publicznego w wyniku ogłoszonego otartego konkursu ofert, 

4) Zarządzenie Nr 278/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 12 lutego 2014 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielnie 

zamówienia publicznego oraz określenia, składu, trybu pracy oraz zakresu 

obowiązków członków komisji, 

5) Zarządzenie Nr 279/14 Burmistrz Bojanowa z dnia 13 lutego 2014 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielnie 

zamówienia publicznego oraz określenia, składu, trybu pracy oraz zakresu 

obowiązków członków komisji, 

6) Zarządzenie Nr 280/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 13 lutego 2014 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielnie 

zamówienia publicznego oraz określenia, składu, trybu pracy oraz zakresu 

obowiązków członków komisji, 

7) Zarządzenie Nr 281/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 13 lutego 2014 roku powołania 

komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielnie zamówienia 

publicznego oraz określenia, składu, trybu pracy oraz zakresu obowiązków członków 

komisji, 

8) Zarządzenie Nr 282/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 13 lutego 2014 roku powołania 

komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielnie zamówienia 

publicznego oraz określenia, składu, trybu pracy oraz zakresu obowiązków członków 

komisji, 

9) Zarządzenie Nr 283/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 13 lutego 2014 roku w sprawie 

ogłoszenia wyników otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w 

zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej w roku 2014, 

10) Zarządzenie Nr 284/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 14 lutego 2014 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na sprzedaż lokalu nr 4 położonego w Bojanowie 

przy ulicy 17 Stycznia 4, 

11) Zarządzenie Nr 285/14 Burmistrza Bojanowa  z dnia 14 lutego 2014 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości położonej w 

Gościejewicach oznaczonej jako działka ew. nr 72, 

12) Zarządzenie Nr 286/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 14 lutego 2014 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości położonej w Czechnowie 

oznaczonej jako działka ew. nr 306, 

13) Zarządzenie Nr 287/14 Burmistrza Bojanowa z dnia 21 lutego 2014 roku w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmiany nazw ulic. 

 

Po omówieniu  wydanych zarządzeń Burmistrz przedstawił uczestnikom sesji 

reprezentację Gminy na zewnątrz  w okresie międzysesyjnym. Informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

W uzupełnieniu informacji Burmistrz wspomniał o spotkaniu z osobami 

korzystającymi z prac społecznie użytecznych (z ramienia Urzędu Burmistrza reprezentował 

Jego Zastępca pan Ryszard Drozdowski). 

Burmistrz spotkał się również panem Eugeniuszem Karpińskim prezesem Komunalnego 

Związku Gmin regionu Leszczyńskiego. Na spotkaniu poruszano kwestię punktu odbioru 

odpadów wielkogabarytowych. Najprawdopodobniej w miesiącu maju taki punkt zostanie 
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uruchomiony w Bojanowie. Odbędą się również kontrole dotyczące podpisanych umów na 

wywóz nieczystości i wywiązywania się z nich. 

  

Korzystając z okazji Burmistrz Bojanowa podziękował panu Jarosławowi 

Bartkowiakowi za zorganizowanie V Mistrzostw Gminy Bojanowo w Narciarstwie 

Alpejskim. Zawody odbyły się w Lądku Zdroju – 1 –2 lutego 2014 roku. 

 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz spotkał się z przedstawicielami Gazowni w 

sprawie sprzedaży budynku na ulicy Kolejowej w Bojanowie. Nie ma jeszcze ogólnej 

wyceny, jednakże dane szacunkowe wskazują, iż będzie ona atrakcyjna. Gmina zakupem 

tegoż budynku nie jest zainteresowana. 

 

 W dniu 7 lutego odbyła się uroczystość wręczenia Laurów Przedsiębiorczości: 

Z gminy Bojanowo laureatami zostali Państwo Ilona i Robert Gruszczyńscy właściciele 

restauracji „Villa Aurora” w Gołaszynie, Pan Zbigniew Jankowski – właściciel firmy „Zakład 

Transport BOJ – TRANS” w Gołaszynie, 

Tytuł – „Działacz Społeczny Roku” otrzymał pan Dariusz Marchewka z Gołaszyna; 

natomiast tytułem „Mecenasa Kultury” wyróżniono pana Mariana Andersza z Bojanowa. 

 

 W tym punkcie obrad radny Jan Kubis zapytał Burmistrza Bojanowa o udziały Gminy 

w MZO. Głos zabrała pani Skarbnik, która wyjaśniła, iż jeden udział ma wartość  825 zł; 

ostatnio  zwiększyły się o 322 udziały tj. o wartość samochodu jaki został przekazany do 

MZO w Lesznie. 

Radny Kubis zapytał cyt. „co my z tego mamy?”. 

Burmistrz wyjaśnił, zwiększa się nasz „udziałowy „ majątek” jaki mamy w MZO w Lesznie. 

Jest to pewien rodzaj lokaty. 

 

Do pkt. 7.Przyjęcie informacji o stanie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Bojanowo. 

 

 W związku z nieobecnością pana Romana Kolibabki właściciela Niepublicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej „Zdrowie” w Bojanowie, przewodniczący obrad pan Maciej 

Jagodziński odczytał informację przekazaną do Biura Rady. Przewodniczący Jagodziński czuł 

zażenowanie nieobecnością właściciela NZOZ „ZDROWIE”, traktując to jako lekceważenia. 

Pytań nie było. Pisemne sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Do pkt.  8.Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo. 

 

Obecny na sesji Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Rawiczu pan Kazimierz Maciaszek 

uzupełnił informację pisemną jaka została przygotowana na sesję. 

Na koniec 2013 roku w PUP w Rawiczu zarejestrowanych było 2.749 bezrobotnych.  

W Bojanowie na dzień 31.12.2012 roku było 500 osób bezrobotnych natomiast na dzień 

31.12.2013 bezrobotnych było 472 osoby. 

Na koniec 2013 roku bezrobotnych było 1.549 kobiet co stanowi 56,3 % w skali powiatu – w 

gminie Bojanowo na dzień 31.12.2012 bezrobotne kobiety stanowiły 53,2 % , natomiast na 

dzień 31.12.2013 roku – 56,1 %.Najwięcej osób zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie 

Pracy stanowią osoby w wieku 25 – 34 lat oraz osoby młode do 24 roku życia. 

Największym problemem są osoby długotrwale pozostające bez pracy – pow. 24 miesięcy 

16,4 %. 
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 Pan dyrektor Maciaszek poinformował, iż w 2013 roku instrumentami i usługami 

rynku pracy objęto 844 bezrobotnych, z tego 133 osoby z Gminy Bojanowo. 

Reasumując całość : 

1. Spadek liczby bezrobotnych w porównaniu do 2011 roku o 0,5% - w Bojanowie o 

5,6%, 

2. Wzrost podjęć pracy o 3,2 % - w Bojanowie wzrost o 9,8%, 

3. Przewaga kobiet w populacji bezrobotnych 56,1 %. 

4. Wzrost udziału osób pozostających bez pracy powyżej 24 miesięcy o 0,7 % , w 

Bojanowie 2,7 %. 

 

Radny Dariusz Sikora zapytał o zwolnienia grupowe – jaka jest tendencja na naszym 

terenie. 

Dyrektor Maciaszek wyjaśnił, iż jest porównywalne do innych powiatów. Wiele osób, 

których zwolnienia grupowe dotyczą kwalifikuje się do świadczeń przedemerytalnych. 

 

 Radny Jarosław Bartkowiak zapytał o osoby, które posiadają powyżej 1 ha ziemi i z 

mocy prawa nie kwalifikują się do otrzymania zasiłku dla bezrobotnych. Posiadany areał nie 

pozwala im na godne życie, cyt. „ co z takimi osobami?”. 

Pan dyrektor Kazimierz Maciaszek wyjaśnił, iż osoby, które posiadają 2 ha przeliczeniowych 

mogą być objęte pomocą w postaci rocznej refundacji składek  KRUS-u. 

Obecny na sesji Rady – przewodniczący Rady Osiedla pan Krzysztof Wodyński zapytał o 

procentowy wskaźnik bezrobocia w naszej Gminie. 

Pan dyrektor Maciaszek wyjaśnił, iż PUP nie prowadzi tego typu statystyk. Nawet Urząd 

Statystyczny nie posiada tak szczegółowych danych. 

Więcej pytań nie było. Pisemna informacja dotycząca bezrobocia stanowi załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia planów pracy Komisji Stałych Rady na 2014 rok, 

 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady  

w dniu 18 lutego 2014 roku. Państwo radni wnieśli poprawki. Po ich zaakceptowaniu 

Przewodniczący  Rady przedstawił  uchwałę w nowej, poprawionej formie.  

Za podjęciem przedmiotowej uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 14 „za” 

(nieobecny radny Zygmunt Maćkowiak). 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 lutego 2014 roku w sprawie przyjęcia 

planów pracy Komicji Stałych Rady na 2014 rok stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 

2) planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok, 

 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu  

18 lutego 2014 roku. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały i 

zarządził głosowanie. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 14 „za” 

(nieobecny radny Zygmunt Maćkowiak). 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 lutego 2014 roku w sprawie planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2014 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 
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3) nadania imienia „Brunona Wawrzyniaka „ obiektowi Stadionu przy ulicy 

Sportowej w Bojanowie, 

 

 Pytań do projektu uchwały nie było, gdyż został on przedstawiony na posiedzeniu  

Komisji Stałych Rady w dniu 18 lutego 2014 roku. Po odczytaniu treści uchwały 

przystąpiono do głosowania. A podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji  

radni – 14 „za” (nieobecny radny Zygmunt Maćkowiak). Uchwała Rady Miejskiej w 

Bojanowie z dnia 25 lutego 2014 roku w sprawie nadania imienia „Brunona Wawrzyniaka „ 

obiektowi Stadionu przy ulicy Sportowej w Bojanowie, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 

4) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej lokalu nr 7 położonego w 

Bojanowie przy ulicy Bojanowskiego 8, 

 

  

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu  

18 lutego 2014 roku. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały i 

zarządził głosowanie. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 14 „za” 

(nieobecny radny Zygmunt Maćkowiak). 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 lutego 2014 roku w sprawie  

wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej lokalu nr 7 położonego w Bojanowie 

przy ulicy Bojanowskiego 8, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 

5) przyjęcia zmian statutu związku międzygminnego pod nazwą „Komunalny 

Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego „ , 

 

 Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu  

18 lutego 2014 roku. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały i 

zarządził głosowanie. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 14 „za” 

(nieobecny radny Zygmunt Maćkowiak). 

 Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 lutego2014 roku w sprawie przyjęcia 

zmian statutu związku międzygminnego pod nazwą „Komunalny Związek Gmin Regionu 

Leszczyńskiego „  stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Do pkt. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 

6) zmian uchwały budżetowej na  2014 rok.. 

 

Pani Skarbnik poinformowała o zmianach wprowadzonych w projekcie uchwały.  

Kuriozum zmian wprowadzonych do projektu stanowi zwrot stypendium – z pomocy 

skorzystało dziecko niedosłyszące, z utratą słuchu 60%. Pomoc została przekazana na 

rozszerzenie pamięci komputera, niezbędnego do nauki dla tego  niepełnosprawnego dziecka. 

Kontrola w tym zakresie zakwestionowała celowość pomocy (przepisy mówią, iż stypendium 

przysługuje jeżeli jest 100 % utrata słuchu). W związku z powyższym zwrócono należną 

kwotę do budżetu Wojewody Wielkopolskiego. 

Pytań nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie – 14 glosami „za” (nieobecny radny 

Zygmunt Maćkowiak). Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 lutego 2014 roku w 

sprawie zmian uchwały budżetowej na  2014 rok stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 
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Do pkt. 10. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

 

 Uzupełniając odpowiedź udzieloną radnemu Janowi Kubisowi w sprawie udziałów w 

MZO Burmistrz wyjaśnił, iż Gmina posiada 1920 (każdy wartości 825 zł) co daje nam 

1.584.000 ,- zł. Udziały zostały zwiększone, w związku z przekazaniem samochodu do 

wywozu nieczystości – wartość pojazdu 263.175 ,- zł co daje nam 319 udziałów. 

 Odpowiadając radnemu Władysławowi Szalkowskiemu Burmistrz Zuter wyjaśnił, iż 

w związku z interwencją mieszkańców Gościejewic otrzymaliśmy pismo z Sanepidu oraz 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Poznaniu. Powyższe instytucje obligują 

nas do zajęcia się przedmiotową sprawą.  

Burmistrz wyjaśnił, iż rozwiązanie problemu leży gestii Agencji  Nieruchomości Rolnych w 

Poznaniu, która jest prawnym administratorem kontrowersyjnych nieruchomości. 

Gmina – zdaniem Burmistrza – ma inny problem w tym rejonie. Jest nim odcięty dopływ 

wody do mieszkań, ponieważ lokatorzy nie płacą rachunków.  

Problemy z powstałym śmietniskiem w tym rejonie Gościejewic mają przede wszystkim 

mieszkańcy sąsiadujących budynków. Nikt nie zabrania ludziom pracować przy obieraniu 

cebuli – to jest ich zarobek – ale należy po sobie posprzątać. Żyjemy w cywilizowanym 

społeczeństwie, gdzie obowiązują pewne normy społeczne; zdaniem Burmistrza nie zawsze 

potrafimy to uszanować. 

Burmistrz podał kolejny, kontrowersyjny przykład : wyrzucony worek z popiołem na ulicy 

Mylnej. Poinformował jednak, iż zaczynają się kontrole w zakresie podpisanych umów na 

wywóz śmieci. Osoby, które nie złożyły deklaracji zostaną ukarane. 

 W związku z powyższym, radny Władysław Szalkowski zwrócił się do Kierownika 

Rewiru Dzielnicowych w Bojanowie o interwencję w sprawie „dzikiego” wysypiska.  

Pan Andrzej Pochyły – Kierownik Rewiru odpowiedział radnemu, iż postępowanie w 

powyższej sprawie zostanie wszczęte z chwilą dostarczenia pisemnego zawiadomienia o 

przestępstwie. 

 

 Radnemu Jarosławowi Bartkowiakowi Burmistrz odpowiedział, iż odkrzaczanie 

rowów będzie przeprowadzone – zlecimy to firmie. 

 Radnym Janowi Kubisowi i Marcinowi Mrozowi Burmistrz wyjaśnił, iż renowacja 

tablic nazwą miejscowości, oznakowań budynków i nowych tablic informacyjnych zostanie 

przeprowadzona na wiosnę. W związku z powyższym prosi się  wszystkich wnioskujących o 

złożenie pisemnego wniosku z określeniem miejsca umieszczenia tabliczki i jej treścią. 

Radny Jan Kubis zapytał cyt. „ile zaoszczędziliśmy na zimie?”. 

Burmistrz – cyt. „Nie rozumiem pytania. Państwo uchwalacie budżet na rok budżetowy. Na 

to pytanie będziemy znali odpowiedź 31 grudnia 2014 roku. Nie wiemy czy zima zacznie się 

w październiku czy w grudniu. Musimy racjonalnie gospodarować gminnym budżetem.  

Na tym dyskusje zakończono. 

 Pani sołtys Wieńczysławie Barteczka Burmistrz wyjaśnił, iż w budżecie Gminy nie ma 

funduszy na zabezpieczenie równiarki – może ona zostać uregulowana z funduszy sołeckich. 

 

 

Do pkt. 11 Wolne głosy i wnioski. 

  

Jako pierwszy głos zabrał przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński: 

Poinformował, iż dnia 17 marca 2014 roku o godz. 9.00 odbędą się posiedzenia Komisji 

Stałych Rady, a w dniu 25 marca 2014 roku o godz. 9.00 odbędzie się XXXVII sesja. 

Radny powiatowy pan Wiesław Ceglarek rozdał uczestnikom sesji ankietę dotyczącą 

Udzielenia poparcia wnioskowi  o poddanie pod referendum ogólnokrajowego sprawy 
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przyszłości Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe i Polskiej Ziemi – wzór 

ankiety stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 Głos zabrał radny Franciszek Wieremiejko. Poinformował, iż w dniu 27 lutego 2014 

roku o godz. 17.00 odbędą się konsultacje społeczne z mieszkańcami ulicy Szkolnej w 

sprawie zmiany nazwy ulicy Szkolnej na ulicę Księdza Pilawskiego. 

Pan Wieremiejko skrótowo poinformował uczestników sesji o ewentualnych konsekwencjach 

i kosztach związanych z wymianą dokumentów; otóż  wymiana dowodu osobistego jest za 

darmo (należy zrobić zdjęcia i złożyć wniosek). 

Wymiana dowodu rejestracyjnego też może odbyć się bez ponoszenia kosztów, jednakże taką 

decyzję (w drodze uchwały) może podjąć Rada Powiatu, na wniosek organu (Burmistrza). 

Radny Powiatowy pan Maciej Dubiel wyjaśnił, iż w miesiącu styczniu Rada Powiatu podjęła 

decyzję w podobnej sprawie. Oczywiście pozytywną. 

 

 Radny Leszek Janowicz: 

1) zapytał - cyt. „ czy są w tym roku szanse na zakończenie budowy drogi ekspresowej 

S5. 

2) Podziękował wszystkim służbom za sprawną akcję i zaangażowanie podczas 

tragicznego pożaru jaki miał miejsce w ostatnim czasie w Bojanowie, 

3) Podziękował dyrektorowi Gminnego Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji 

w Bojanowie za zorganizowanie tak wielu wspaniałych, przyciągających rzesze 

mieszkańców, imprez. 

 

Burmistrz wyjaśnił, iż nastąpiło podpisanie umowy z firmą która wygrała przetarg na 

dokończenie budowy. 

Radny Tomiczak zapytał czy most jest przejezdny. 

Burmistrz wyjaśnił, iż nie ma jeszcze zgody na użytkowanie. Ruch nad budową drogi S5 jest 

zabroniony (do Zaborowic i Pakówki). Obiekty typu „wiadukt” są rozpatrywane oddzielnie i 

muszą otrzymać osobne pozwolenia na użytkowanie. 

 

 Radna Halina Lis zapytała o naprawę zdewastowanych dróg, które zniszczyły firmy 

podczas budowy drogi S5. 

Burmistrz wyjaśnił, iż Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Poznaniu 

zapewniła, że  zniszczone podczas prac na inwestycji budowy S5 drogi, zostaną naprawione. 

 

 Burmistrz Bojanowa Józef Zuter,  korzystając z okazji podziękował wszystkim 

służbom zaangażowanym przy akcji gaszenia pożaru na ulicy 17 Stycznia. Poświęcenie, 

bezinteresowność i odwaga były niesamowitym atutem wszystkich uczestników akcji.  

 

W związku z ostatnimi tragicznymi wydarzeniami – ofiara pożaru oraz samobójstwo 

młodego człowieka (właściwie dziecka)  - są tematami wielu komentarzy. Burmistrz poprosił 

aby wstrzymać się od niepotrzebnych, raniących najbliższych ofiar, informacji stworzonych 

na potrzeby sensacji,  do czasu zakończenia śledztwa w obydwu sprawach. 

 

 Korzystając z tak dużego gremium Burmistrz Bojanowa podziękował sołtysowi 

Gołaszyna za zaangażowanie i pracę podczas ferii zimowych. Sołtys, Rada Sołecka 

Gołaszyna oraz liczne grono przyjaciół zorganizowali atrakcyjny wypoczynek dla dzieci i 

młodzieży w wiejskiej świetlicy. Spotkania były niezwykle atrakcyjne, zaproszono gości – 

m.in. lokalną i rawicką policję. Taka inwencja i pomysł są  godne naśladownictwa. 
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 Na XXXVI sesji Rady Miejskiej obecni byli mieszkańcy Gminy, m.in. Pani Marzena 

Bąkowska i pani Maria Dopierała właścicielki baru na ulicy Bojanowskiego. Pani Bąkowska 

zarzuciła Burmistrzowi Bojanowa i Przewodniczącemu Rady brak udzielenia odpowiedzi na 

pismo wystosowane w dniu 10 lutego br. dotyczące podziału działki na której pobudowany 

jest bar będący ich własnością. Pani Bąkowska zwróciła się z wnioskiem o możliwość 

wykupu przedmiotowego gruntu  w trybie bezprzetargowym. Zarzuciła, iż Burmistrz 

odpowiedział, iż jest to w kompetencji Rady, a Przewodniczący Jagodziński, iż decyzja 

należy do Burmistrza. 

Burmistrz wyjaśnił zainteresowanej, iż decyzja rzeczywiście należy do Rady, ale Burmistrz 

jako organ przygotowuje projekt uchwały dotyczący sprzedaży danego gruntu bądź 

nieruchomości. 

W tej sytuacji jest nie możliwe. Umowa dzierżawy została wypowiedziana w sierpniu 2013 

roku. 

Ponadto na przedmiotowy grunt otrzymaliśmy dotację z Urzędu Marszałkowskiego.  

W związku z powyższym wszelki podział powyższej działki nie wchodzi w rachubę; tym 

bardziej sprzedaż. 

 Pani Bąkowska nadmieniła, iż obiekt baru powstał w roku 1991. Przez ponad 20 lat 

właścicielki płaciły regularnie podatek i należność za dzierżawę. Burmistrz wydając 

pozwolenia na budowę zgodził się na przyłącza gazowe, wodne i inne media niezbędne do 

funkcjonowania lokalu. Pani Bąkowska cyt. „teraz kiedy każe nam Pan obiekt rozebrać, 

zabiera nam Pan 20 lat życia. Dlaczego nie da nam Pan szansy? Inni mieszkańcy mają 

możliwość wykupu mieszkań za „grosze”, ja od Gminy nic za darmo nie otrzymałam”. 

Burmistrz jeszcze raz podkreślił, iż nie zamierza dzielić, a tym bardziej sprzedawać w/w 

gruntu. 

W kwestii nie otrzymania pomocy z Gminy, Burmistrz wyjaśnił pani Bąkowskiej i pani 

Dopierale, iż szanse wyjścia z zadłużenia były. Nie skorzystano z niej. Tylko 2 razy rata była 

zapłacona w terminie. 

 Pani Maria Dopierała zabrała głos – cyt. „ płaciłyśmy podatek, dzierżawę i za 

zezwolenia za alkohol. Gmina z tego korzystała”. 

 Pani Bąkowska zaproponowała, aby w ramach rozwiązania problemu Gmina odkupiła 

budynek baru na własne potrzeby uwzględniając przy tym dług. 

Burmistrz wyjaśnił, iż Gmina nie może prowadzić działalności gospodarczej, ponadto taki 

budynek nie jest nam potrzebny. 

Radny Jan Kubis zapytał czy Gmina z tego tytułu ponosi straty. 

Burmistrz wyjaśnił radnemu, iż zaległości podatkowe i za dzierżawę są stratą dla gminnego 

budżetu. 

W związku z powyższym obiekt należy rozebrać. 

Radny Stanisław Tomiczak zapytał kto kilka lat temu wydał pozwolenie na rozbudowę 

przedmiotowego obiektu. 

Burmistrz cyt. „ja pozwolenia nie wydawałem”.  

Burmistrz j podał przykład jednego z włodarzy , który wystawił na przetarg grunt, na który 

zarządzana przez Niego gmina otrzymała dotację. Dzisiaj ma wyrok Sądu, zakaz 

wykonywania stanowisk urzędniczych oraz wysoką grzywnę. 

Burmistrz cyt. „ja się nie podłożę, chcę jako uczciwy człowiek odejść z Urzędu”. 

Pani Bąkowska zapytała czy wobec tego za 3 lata, kiedy minie „okres ochronny” na ten grunt 

będzie możliwość jego kupna? 

Burmistrz cyt. „ nie wiem, mnie tu nie będzie, nie podejmę takiej decyzji”. 

Przewodniczący obradom Maciej Jagodziński zaproponował zakończenie dyskusji gdyż na 

dzisiejszej sesji nie zostaną podjęte żadne wiążące postanowienia. 
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 Kolejną osobą, która zajęła głos z punkcie „Wolne głosy i wnioski był sołtys Pakówki 

pan Edward Gurdak. W związku z artykułem z gazety „Życie Rawicza” z dnia 24 stycznia 

2014 roku oraz odpowiedzią z Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej sołtys Gurdak 

wyjaśnił, iż pierwszy wniosek o dofinansowanie budowy chodnika w Pakówce złożył  w dniu 

24 września 2013 roku, natomiast w dniu 23 października 2013 roku podczas narady 

sołeckiej, Burmistrz Zuter poinformował sołtysa Gurdaka, iż wniosek został odrzucony (cyt. 

słowa pana Gurdaka). 

Sołtys Gurdak poinformował, iż Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński potwierdził 

fakt odrzucenia wniosku. 

Pan Gurdak zarzucił, panu Jagodzińskiemu stwierdzenie nieprawdy jakoby dyskusja w 

powyższej sprawie miała się odbyć na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 28 .11.2013 

roku. 

 Odpowiedź na wniosek sołtys Gurdak otrzymał dopiero „25 listopada 2013 roku” 

(cyt.). 

Sołtys Gurdak nie zgodził się ze słowami pani Skarbnik Mirosławy Zamelskiej, że Gmina nie 

wiedziała, o składanym wnioksu. Pan Gurdak o napisanie wniosku zwrócił się do pracownika 

Urzędu pana Marka Zmudy (cyt.) tak jeśli On uważał za stosowne, mógł o tym fakcie 

powiadomić odpowiednie osoby w gminie. Ja natomiast jako sołtys III R, nie jestem 

służbowo podległy panu Burmistrzowi czy też Pani  Skarbnik i nie musiałem tego 

czynić”. 

Gurdak podkreślił, iż wniosek został zweryfikowany negatywnie, a do czuje się skrzywdzony 

stwierdzeniem, iż oczernił pracownika Urzędu pana Zmudę.  

Sołtys Gurdak zauważył, iż na 17 sołectw – 11 leży przy drogach powiatowych lub krajowych 

i w związku z skanalizowaniem gminy, powyższe wioski zostały wyposażone w nowe 

dywaniki asfaltowe  oraz nowe chodniki.  

Na 17 sołectw tylko 4 wioski – w tym Pakówka – nie skorzystały z udogodnień i – zdaniem 

sołtysa Gurdaka – mogą ubiegać się o dodatkowe środki. 

W związku z powyższym sołtys Pakówki złożył na ręce Burmistrza Bojanowa pana Józefa 

Zutera i Przewodniczącego Rady Macieja Jagodzińskiego wniosek o dofinansowanie do 

budowy chodnika we wsi Pakówka. 

 

 Jako ostatni w dyskusji glos zabrał Dyrektor Gimnazjum w Bojanowie pan Ireneusz 

Młynek. Podziękował wszystkim zaangażowanym osobom, służbom, psychologom i 

pedagogom za pomoc udzieloną rodzinie tragicznie Zmarłego ucznia bojanowskiego 

Gimnazjum 

 

Do pkt. 12 Zakończenie. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku XXXVI sesji Rady Miejskiej w Bojanowie 

Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński wypowiadając formułę „zamykam XXXVI 

sesję Rady Miejskiej w Bojanowie”, o godz. 17.50 zakończył obrady. 

 

Protokolant:       Przewodniczący Rady 

Beata Sikora                 (-) Maciej Jagodziński 

inspektor 

 

 

 

 

 


